

Obituary / Nachruf

Jürgen Löder, Clubcaller Diamond Plus

With great dismay, we, the Diamond Plus, have learned that Jim Robar passed away. Jim took over the club in 1988 and during the following decade, he had raised the club's dance program from PLUS and A to C2. Many a class was held after the end of a working day at his basement in St. Leon-Rot.



Mit großer Betroffenheit haben wir, die Diamond Plus, vom Tod Jim Robars erfahren. Jim hatte den Club 1988 übernommen und während des folgenden Jahrzehnts das Tanzprogramm des Clubs von PLUS über A bis auf C2 angehoben. So manche Class fand nach Feierabend in seinem Keller in St. Leon-Rot statt.

Lastly, a C3A class that he could not finish anymore. Until his return to the US in 1998 he had been our club caller.

All, who had had the pleasure of dancing to him will recall him as an outstanding caller. Jim always called perfect mixtures of fluent combinations and technically sophisticated variations. His calm manner and this competency as a teacher were almost fabulous. And if something went wrong: who doesn't gladly recall his sayings: "When the dust has cleared ... " or also "Oh - my - goodness!"

Jim and Lorna were not only caller and board of the Diamond Plus, they were like parents to the club. They were model dancers and always helpfully, they gave more than they took. Without Lorna's delicious turkey no Christmas party, that seemed more like a family event rather than a club event, took place.

Jim and Lorna really lived the four corners of Square Dance! No road was too long for them when they returned from a special somewhere in Germany and still to come to Wiesbaden to call the club night. Even after their return to the US they kept closely linked with the club and even came to Germany a few times especially for a club event of the Diamond Plus.

We will miss Jim dreadfully and we, dear Lorna, offer our sincere condolences to you and your family. We hope that very soon your grief will turn into a loving memory.

Transl.: Margot Wilhelm

Zuletzt eine C3a-Class, die er aber nicht mehr abschließen konnte. Er war unser Clubcaller bis zu seiner Rückkehr in die USA 1998.

Alle, die noch zu ihm tanzen durften, haben ihn als hervorragenden Caller in Erinnerung. Jim callte immer eine perfekte Mischung aus flüssigen Kombinationen und technisch anspruchsvollen Varianten. Nahezu legendär waren seine ruhige Art und seine Fähigkeiten als Lehrer. Und wenn etwas schiefging: wer erinnert sich nicht gern an seine Sprüche: „When the dust has cleared ... “ oder auch „Oh - my - goodness!“

Jim und Lorna waren nicht nur Caller und Vorstand der Diamond Plus, sie waren wie die Eltern der Gruppe. Stets vorbildliche Tänzer und immer hilfsbereit gaben sie eher, als sie nahmen. Ohne Lorna's leckere Truthähne verging keine Weihnachtsfeier, die so einer Familienfeier mehr als einer Vereinsfeier glich.

Jim und Lorna lebten die vier Ecken des Square Dance! Kein Weg war ihnen zu weit, um nach einem Special irgendwo in Deutschland auch noch den Clubabend in Wiesbaden zu gestalten. Selbst nach ihrer Rückkehr in die USA blieben die beiden dem Club eng verbunden und kamen einige Male eigens für ein Clubwochenende der Diamond Plus nach Deutschland.

Wir werden Jim sehr vermissen und sprechen Dir, liebe Lorna, und Deiner Familie unser tief empfundenes Beileid aus. Wir hoffen, dass aus Deiner Trauer bald liebevolle Erinnerung wird.